
 
      Zápis č. 1/2009 

 
Rada Ústavu matematiky a statistiky 

Dne 22. 4. 2009 
 

Přítomni:  Rosický, Došlá, Janyška, Hilscher, Čadek, Horák, M. Kolář, Kučera, Paseka, Plch,    
                  Wimmer, Kunc. 
Omluveni: Bulant, Došlý, Horová, Pospíšil, Slovák. 
 
 
Program: 1) Rozpočet ústavu  
  2) Prodlužování smluv 
  3) Různé 
   

1) Je připraven rozpočet fakulty na letošní rok. Náš pokles ve výkonu za výuku je 2 650 
tisíc Kč, díky vyrovnávání poklesneme o lehce méně než 1 milion Kč. Je to hlavně 
způsobeno relativním poklesem v rámci fakulty. Například, náš pokles v doktorském 
studiu činí 700 tisíc Kč. Tyto tendence mohou v dalších letech pokračovat. Pronájmem 
prostor jsme ušetřili asi 500 tisíc Kč (plochy se počítají pro výpočet platby za energii).  
Změna přidělování financí na vědu od roku 2010 může negativně ovlivnit rozpočet 
ústavu. Výzkumné záměry mají být v roce 2010 kráceny o 1/3 a v roce 2011 o 2/3. 
Zbytek bude přidělován MŠMT jednotlivým institucím. Nejhorší scénář je ztráta 
financí pro 3,6 pracovníků v roce 2010, 7,2 v roce 2011 a 10,9 v 2012. Naše propočty 
bodů získaných podle plánované metodiky ukazují, že náš výkon není špatný (i když 
metodika přiřazuje 0 bodů publikacím v některých kvalitních zahraničních časopisech) 
a ke ztrátám by dojít nemuselo. Náš výkon se zdá být přibližně 10% výkonu fakulty, 
přitom náš podíl na rozpočtu fakulty je přibližně 11%. Zda a jak bude metodika 
aplikovaná bude záležet na postupu vlády, MŠMT, univerzity a fakulty. Zatím je 
metodika určena pro dělení peněz mezi resorty. 

 
2) Loni touto dobou jsme měli 41,25  akademických pracovníků, z toho 10,9 na VZ. V 

současné době máme 37,8 akademických pracovníků (45,3 pracovníků celkem),  podíl 
VZ je beze změny. Dosáhli jsme tedy redukce o 3,45 akademických pracovníků, což 
zhruba odpovídá poklesu našeho rozpočtu. V průběhu roku navíc dojde k přeřazení dr. 
Zelinky  z centra na ústav. Rada ústavu souhlasí s postupem navrženým vedením 
ústavu. Zejména souhlasí s vypsáním výběrového řízení na místo geometra.   

 
3) Projekt podaný v rámci výzvy 2.2 operačních programů jsme nedostali. Plánujeme 

nové podání v rámci druhého kola výzev. 
Plánujeme předložení Logiky a Computational Science k akreditaci začátkem května.  
Senát ESF neschválil zrušení jejich oddělení matematiky a přechod pracovníků k nám.   
Zatím tedy zůstane zachován dosavadní stav. 
Došlo k nárůstu studentů přihlášených ke studiu matematiky, zejména Finanční a 
pojistné. Pravděpodobně se projevilo zrušení přijímacích zkoušek. Nemusí se to však 
projevit na počtu zapsaných studentů. 
 

 
 
Zapsal: Rosický 


